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2024-06-11 

Protokoll 6/2024 

fört vid Kulturnämndens sammanträde tisdagen den 11 juni 
2024 kl. 15:30-16:45, Drätselnämndens sessionssal, 
Stockholms stadshus 
 

Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Curre Hansson (S) 
Esme Güler (S) 
Ida Bengtzon (V) 
Marja Sandin-Wester (MP) 
Hanna Werner (M) 
Emelie Wassermann (SD) 
Jonas Naddebo (C) 
Oscar Sameland (M) ersätter Kristina Lutz (M) 
Niclas Peyron (L) ersätter Isabel Smedberg-Palmqvist (L) 
 

Ersättare Kevin Wyn-Jones (S) 
Lotta Wiechel (S) 
Magnus Nilsson (V) 
Tapani Juntunen (SD) 
Sandra Bergendorff (C) 
Destiny Zandi Lindgren (KD) 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Rebecka Ioannidis Lindberg Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Åsa Magnusson Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Joanna Sandell-Wright Avdelningschef 
Roger Ticoalu Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Irma Ortega Cruz Borgarrådssekreterare 
Oskar Örn Borgarrådssekreterare 
Marie Norlander Personalföreträdare 
Kajsa Rydergård Nämndsekreterare 
Annasara Yderstedt Karlsson Ersättare nämndsekreterare 
Christopher Sander Tjernström Personalföreträdare 
Stefan Hagdahl Enhetschef 
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Justerare Torun Boucher, Hanna Werner 
 
 

Paragraf §§1-8, §§11-13, §§16-20, §§22-25 
 

Sekreterare Kajsa Rydergård 
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§ 1 
Val av protokolljusterare  

Beslut  
Kulturnämnden utser Hanna Werner (M) att tillsammans med Torun 
Boucher (V) justera dagens protokoll. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll  
KUL 2024/1 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturnämndens 
sammanträde den 21 maj till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1-11 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 
Datum: 2024-05-21 §10 omedelbar justering  

 KUL 2024/1-10 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 
Datum: 2024-04-23 §§ 1-9,12,16-17,21 
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§ 3 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av listan över inkomna skrivelser 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 §17 den 22 april 2024, Kommunfullmäktige Inrättande av 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters rättigheter 

 R9 Utl Inrätta kommunstyrelsens råd för nationella 
minoriteters rättigheter 

 Bilaga 2 - Instruktion för kommunstyrelsens råd för 
nationella minoriteters rättigheter, slutlig version 

 §13 den 6 maj 2024, Kommunfullmäktige Årsredovisning 
2023 med uppföljning av budget för Stockholms 

 R1 Utl Årsredovisning 2023 med uppföljning av budget för 
Stockholms stad 

 §16 den 6 maj 2024, Kommunfullmäktige Stockholms stads 
säkerhetsprogram 

 R1 Utl Stockholms stads säkerhetsprogram 
 Bilaga - Stockholms stads säkerhetsprogram 
 Kopia för kännedom - Beslut från Justitieombudsmannen 

(JO), ärendet avslutas utan åtgärd 
 §14 den 6 maj 2024, Kommunfullmäktige 

Revisionsberättelser över de kommunala nämndernas 
verksamhet för år 2023 jämte granskningsrapporter avseende 
bolagen samt beslut om ansvarsfrihet 

 Kopia för kännedom - Krav på studieförbundens 
organisering 

 Bilaga - Kvalitet och transparens för framtidens folkbildning 
 Folkbildningsrådets Cirkulär studieförbund 24:02 
 Kopia för kännedom - Folkbildningsrådets beslut att avsluta 

ärende 
 Kopia för kännedom; Tjänsteanteckning 
 Skrivelse om kulturstöd till Riksteaterföreningen Söder om 

Söder 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut till 
handlingarna. 
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§ 5 
Anmälan av protokoll från arkivutskottet  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från arkivutskottet den 10 juni till 
handlingarna. 
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§ 6 
Anmälan av protokoll från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper den 3 juni till handlingarna. 
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§ 7 
Anmälan av protokoll från Rådet för 
funktionshinderfrågor  
KUL 2024/4 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från rådet för 
funktionshinderfrågor den 19 mars till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/4-3 Protokoll - Funktionshinderrådets protokoll. 
Datum: 2024-03-19 
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§ 8 
Anmälan av årlig uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet för kulturförvaltningen och 
Stadsarkivet  
KUL 2023/1956 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet för kulturförvaltningen och 
Stadsarkivet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningens och Stadsarkivets systematiska 
arbetsmiljöarbete baseras på arbetsmiljölagen och 
Arbetsmiljöverkets föreskrifter om systematiskt arbetsmiljöarbete 
(AFS 2001:1). Med systematiskt arbetsmiljöarbete menas 
arbetsgivarens ständigt pågående arbete med att undersöka, 
genomföra och följa upp verksamheten. 
  
Kulturförvaltningen och Stadsarkivet fortsätter arbetet med åtgärder 
i handlingsplaner under kommande år och följer upp enligt plan. 
Årlig uppföljning genomförs löpande framåt enligt framtagen rutin. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2023/1956-2 Bilaga 1. Resultat årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet kulturförvaltningen 2024 

 KUL 2023/1956-3 Bilaga 2. Handlingsplan årlig uppföljning 
av det systematiska arbetsmiljöarbetet kulturförvaltningen 
2024 (åtgärder) 

 KUL 2023/1956-4 Bilaga 3. Rutin årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet - Kulturförvaltningen 

 KUL 2023/1956-1 Resultat årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet - Kulturförvaltningen 2024 

 KUL 2023/1956-5 Resultat årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet - Stadsarkivet 2024 

 KUL 2023/1956-6 Bilaga 4. Resultat årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet stadsarkivet 2024 

 KUL 2023/1956-7 Bilaga 5. Handlingsplan årlig uppföljning 
av det systematiska arbetsmiljöarbetet stadsarkivet 2024 
(åtgärder) 

 KUL 2023/1956-8 Bilaga 6. Rutin årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet - Stadsarkivet 
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§ 11 
Yttrande över årsrapport 2023 från Stadsrevisionen 
avseende kulturnämnden  
KUL 2024/542 
 

Beslut  
Förvaltningarnas tjänsteutlåtande godkänns och överlämnas till 
revisionskontoret som yttrande över rapporten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisionskontoret bedömer att kulturförvaltningen och Stadsarkivet 
i allt väsentligt bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt. 
Förvaltningarna delar revisionskontorets påpekanden och planerar 
åtgärder för lämnade rekommendationer. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/542-4 (Godkänd - R 1) Yttrande över 
Stadsrevisionens årsrapport 2023 avseende kulturnämnden 

 KUL 2024/542-1.1 Årsrapport 2023 från Stadsrevisionen; 
Kulturnämnden 

 KUL 2024/542-1 Årsrapport 2023 från Stadsrevisionen - 
Missiv. För yttrande senast 2024-06-28 

 KUL 2024/542-2.1 Revisionsberättelse för kulturnämnden år 
2023 
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§ 12 
Upprustning av Bergstenshuset, Liljevalchs konsthall, 
del av Konsthallen 1  
Utredningsbeslut 
KUL 2024/630 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden godkänner projektdirektivet för projekt 

Upprustning av Bergstenshuset, del av Konsthallen 1. 
2. Kulturnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa av 

fastighetsnämnden framtagning av handlingar för projekt 
Upprustning av Bergstenshuset, del av Konsthallen 1, som 
underlag för ett kommande inriktningsbeslut, till en 
sammanlagd beräknad utredningsutgift upp till 8 mnkr. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Konsthallen 1 består av tre byggnadsdelar; den äldre konsthallen, 
Bergstenshuset, restaurang Blå Porten samt den nya konsthallen, 
Liljevalchs+. Sommaren 2021 stod Liljevalchs+ och Blå Porten 
klara efter ett stort till- och ombyggnadsprojekt. 
  
Fastighetskontoret har initierat och låtit genomföra en förstudie av 
Bergstenshuset som har visat att underhållet är eftersatt. Utöver 
husets tak, taklanterniner och luftbehandlingssystem behöver husets 
fasad, fönster, vatten- och avloppssystem åtgärdas. Detsamma gäller 
byggnadens el, belysning och värmesystem. Byggnaden behöver 
även dräneras och energiklassen förbättras. 
  
Kulturförvaltningen framhåller vikten av att skapa en miljö som 
främjar konstnärligt skapande för unga, samtidigt som höga 
standarder för säkerhet, klimatkontroll och tillgänglighet uppfylls. 
De föreslagna förbättringarna förväntas bidra till att göra konst-
hallen till en modern och attraktiv destination för besökare från hela 
världen, i alla åldrar. 
  
Projektet ska utreda förutsättningar och uppskatta kostnader för en 
upprustning av Bergstenshuset. I samband med de underhålls-
åtgärder som tidigare utredning identifierat som nödvändiga utreds 
även möjligheten att göra anpassningar som möjliggör 
verksamhetsutveckling. 
  
Projektet ska därför även utreda förutsättningar och uppskatta 
kostnader för det som verksamheterna identifierat som behov. 
Kulturförvaltningen kommer därefter att bedöma vilka verksam-
hetsanpassningar som är ekonomiskt möjliga att gå vidare med. 
  

Sida 12 (34)



 
 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-11 

Förvaltningarna avser återkomma med underlag till ett inriktnings-
beslut till respektive nämnd under kvartal 1 2025. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Niclas Peyron (L), Hanna Werner m.fl. (M) och Jonas Naddebo 
(C) föreslår att nämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till 
beslut, och anför därutöver följande: 

  
Att upprustningen av fastigheten görs är bra för att vårda 
stadens lokaler och säkerställa att det finns utrymmen för 
kulturutövande. Däremot pekar förvaltningen i förslaget till 
beslut på ett antal risker med projektet. Bland annat höga 
investeringskostnader, påverkan på befintlig verksamhet, 
svårigheter att uppnå önskade åtgärder på grund av 
byggnadens blåklassning samt oförutsedda kostnader för 
miljöfarliga ämnen. 
  
Mot bakgrund av den historik som finns i staden kopplat till 
kostnadsökningar för olika investeringsprojekt ser vi 
kristdemokrater och liberaler att det är av betydande vikt att i 
utredningsuppdraget stärka riskanalysen för dessa potentiella 
risker som förvaltningen lyfter. Redan i ett tidigt skede måste 
förvaltningen ta kontroll över kostnadsbilden så att det blir 
tydligt hur de risker som föreligger för fördyringar ska 
motverkas. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Emelie Wassermann 
(SD). 
  
Reservationer 
Niclas Peyron (L), Hanna Werner m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
  
Ersättaryttranden 
Destiny Zandi Lindgren (KD) instämmer i förslag till beslut från 
Niclas Peyron (L), Hanna Werner m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/630-2 (Godkänd - R 1) Upprustning av 
Bergstenshuset, del av Konsthallen 1. Utredningsbeslut 

 KUL 2024/630-2.1 Bilaga 1 Projektdirektiv 
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§ 13 
Reviderade riktlinjer för stöd till lokalförvaltande 
organisationer  
KUL 2024/757 
 

Beslut  
Kulturnämnden fastställer reviderade riktlinjer för Stöd till 
lokalförvaltande organisationer, i enlighet med bilaga 2 till 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nolltaxeersättningen är ett befintligt system som ska underlätta för 
utvalda målgrupper att kunna bedriva föreningsverksamhet. 
 
Föreningar som driver barn- och ungdomsverksamhet, verksamhet 
för personer med funktionsvariationer samt anonyma grupper som 
driver 12-stegsprogrammet har idag möjlighet att hyra stadens 
lokaler eller de föreningsdrivna samlingslokalerna till nolltaxa. 
 
Kulturförvaltningen ansvarar för ersättningen till de föreningsdrivna 
samlingslokalerna. Kulturnämnden beslutade i december 2023 om 
ny ersättningsnivå till 150 kr/timmen, från och med 2024. 
Ersättningen betalas ut i efterhand, efter redovisad volym, till 
samlingslokalerna. Den nuvarande hanteringen har konstaterats vara 
alltför statisk och det finns få möjligheter till utveckling. 
 
För att höja kvaliteten och att möjliggöra för fler föreningar att hyra 
lokaler till nolltaxa föreslår förvaltningen en ändring i riktlinjerna 
för stödet till lokalförvaltande organisationer. Det är en förändring 
som innebär att de lokalförvaltande organisationerna kommer att 
ansöka om ersättning för nolltaxeuthyrning för kommande 
verksamhetsår, utifrån uppskattad volym. 
 
Förvaltningen föreslår att kulturnämnden fastställer förslag till 
reviderade riktlinjer för stöd till lokalförvaltande organisationer. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Niclas Peyron (L),Hanna Werner m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden delvis godkänner 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 
  

Sida 15 (34)



 
 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-11 

Flera av organisationerna som bedriver lokalförvaltande 
verksamhet fyller en roll som i större utsträckning bör ligga 
på Stockholms stad. Att ge målgrupper såsom barn- och unga, 
personer med funktionsnedsättning och 12-stegsgrupper 
tillgång till lokaler för att bedriva viktig och demokratiskt 
samhällsstöttande insatser är en god investering i vår stad, 
både nu och för framtiden. 
  
Det är även viktigt att komma tillrätta med det fusk som flera 
föreningsdrivna samlingslokaler vittnar om där systemet 
nyttjas på felaktiga grunder och falska uppgifter anges vid 
bokning. 
  
Med anledning av att lokaler för demokratiska ändamål är en 
viktig del i att behålla ett levande och aktivt föreningsliv, med 
fokus riktat mot särskilda målgrupper, bör Stockholms stad 
bedriva drift- och lokalförvaltande av samlingslokalerna i 
egen regi. Upprustning, renovering och teknisk uppgradering 
medfinansieras i varierande utsträckning redan av Stockholms 
stad. Stadens syfte om att tillgodose föreningslivets, 
kulturlivets och stockholmarnas behov av lokaler för att 
förverkliga demokratiska mål i samhället, uppfylls generellt 
bättre i egen regi avseende verksamhet och organisatorisk 
förmåga samt ekonomisk förvaltning och redovisning. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Niclas Peyron (L), Hanna 
Werner m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/757-1 (Godkänd - R 1) Reviderade riktlinjer för 
stöd till lokalförvaltande organisationer 

 KUL 2024/757-1.2 Bilaga 1 Riktlinjer 2018 
 KUL 2024/757-1.1 Bilaga 2 - Riktlinjer för stöd till 

lokalförvaltande organisationer att gälla från 20240801 
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§ 16 
Kulturnämndens deltagande i Nordiska 
kulturnämndsmötet i Reykjavik 2024  
KUL 2024/875 
 

Beslut  
1. En representant per parti i kulturnämnden erbjuds delta i 

Nordiska kulturnämndsmötet i Reykjavik den 23-24 
september 2024 i enlighet med förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

2. Arvode och traktamente utgår i enlighet Stockholms stads 
regler om arvoden för kommunala förtroendeuppdrag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har bjudits in att delta i Nordiska 
kulturnämndsmötet i Reykjavik, Island, tillsammans med 
kulturpolitiker och tjänstepersoner från de nordiska huvudstäderna. 
 
Kulturnämndsmötet, även kallar Huvudstadskonferensen, är ett 
årligt återkommande arrangemang som cirkulerar mellan de 
nordiska huvudstäderna. Förtroendevalda från huvudstädernas 
kulturnämnder bjuds in att delta vartannat år. Senaste mötet där 
förtroendevalda deltog hölls i Helsingfors 2022. 
 
Kulturförvaltningen föreslår att en representant per parti i 
kulturnämnden erbjuds att delta i konferensen. Arvode och 
traktamente utgår i enlighet med Stockholms stads regler om 
arvoden för kommunala förtroendeuppdrag. Kulturförvaltningen 
bekostar deltagarnas resa och boende samt eventuella avgifter för 
deltagande i konferensen. 
 
Därutöver föreslås två tjänstepersoner från förvaltningen att delta. 
Beslut om tjänstepersonernas resor fattas i enlighet med 
kulturnämnden delegationsordning. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 
 KUL 2024/875-1 (Godkänd - R 1) Kulturnämndens 

deltagande i nordiska kulturnämndsmötet i Reykjavik 2024 
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§ 17 
Skrivelse om Eritreafestivalen  
Svar på skrivelse från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M), Jonas Naddebo (C) och Destiny Zandi-
Lindgren (KD) 
KUL 2024/699 
 

Beslut  
Kulturnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen har ombetts svara på en skrivelse från Isabel 
Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M), Jonas Naddebo 
(C) och Destiny Zandi-Lindgren (KD) om Eritreafestivalen på 
Järvafältet. De menar att det är otydligt hur stadens 
demokrativillkor efterföljs. I skrivelsen ställer de följande frågor: 

 Varför tyckte Järva Folkets Park att festivalen inte uppfyllde 
demokratikriterierna 2022 men däremot att de gjorde det 
2023? 

 Hur tänker sig förvaltningen att kriterierna ska följas upp om 
det inte finns grund att återkräva stöd när brister upptäckts? 

 
Järva Folkets Park har redogjort till förvaltningen hur de har arbetat 
med uthyrningen till Eritreanska festivalen. Anledningen att Järva 
Folkets Park beslutade att inte hyra ut sina lokaler 2022 var att det 
fanns punkter i programmet som inte levde upp till Järva Folkets 
Parks värdegrund. Inför festivalen 2023 hade de en dialog med 
arrangörerna och fann inga programpunkter som stred mot deras 
värdegrund. Därför beslöt de att hyra ut till Eritreanska festivalen. 
 
De 29 lokalförvaltande organisationer som driver samlingslokaler i 
Stockholm ansvarar för vilka som får hyra deras lokaler. Det har 
genom åren hänt att de lokalförvaltande organisationerna vid ett 
fåtal tillfällen hyrt ut sina lokaler till olämpliga aktörer. När detta 
händer tar förvaltningen det på största allvar och tar kontakt med 
den berörda lokalförvaltande organisationen. Om detta sker vid ett 
flertal tillfällen och man inte åtgärdar problemen så kan det 
innebära återbetalning eller att inga mer stöd betalas ut men som 
regel innebär det att förvaltningen tillsammans med den 
lokalförvaltande organisationen säkerställer att det undviks i 
framtiden. 
 
Förvaltningen har efter dialog med Järva Folkets Park bedömt att de 
agerat efter bästa förmåga och att det inte finns grund för 
återbetalning av stödet. Förvaltningen fortsätter att stötta 
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verksamheten så att de kan fatta kloka beslut om problematiska 
situationer skulle uppstå igen. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/699-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Eritreafestivalen 

 KUL 2024/699-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
Kulturnämnden 2024-04-23 om Eritreafestivalen 
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§ 18 
Skrivelse om kvalitetsrapport kopplad till 
fritidsgårdsstrategin  
Svar på skrivelse från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M), Jonas Naddebo (C) och Destiny Zandi-
Lindgren (KD) 
KUL 2024/700 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse inlämnad till kulturnämnden 2024-04-23 frågar Isabel 
Smedberg-Palmqvist m.fl. (L), Kristina Lutz m.fl. (M), Jonas 
Naddebo (C) och Destiny Zandi-Lindgren (KD) om vilka orsaker 
som kan ligga bakom den sjunkande andelen tjejer som besökt 
stadens fritids- och ungdomsgårdar under 2023 i jämförelse med 
2022. De frågar hur mycket av nedgången i antal besök som har att 
göra med en upplevd otrygghet. 
 
Kulturförvaltningen ser att ett ökat antal besök samt en höjd andel 
tjejer är de mest prioriterade målen för fritidsgårdsarbetet. För att 
det ska uppnås krävs långsiktighet och insatser inom flera parallella 
områden. Trygghetsaspekten är central och uppnås genom allt från 
lokalernas utformning, tydlig kommunikation, ledarskapet och 
antalet kvinnliga fritidsledare, till antalet aktiviteter och att dessa 
skapats med och för tjejerna själva. 
 
Forskningsprojektet Ung livsstils resultat visar att fler unga, i 
synnerhet tjejer, vill besöka fritids- och ungdomsgårdar mer ofta än 
vad de gör. Trots detta visar alltså kvalitetsrapporten kopplad till 
fritidsgårdsstrategin att besöksantalet liksom andelen tjejer gått ned. 
Statistiken visar att andelen tjejer som besöker fritidsgårdarna 
sjunkit från 37 till 34 procent. 
 
Kvalitetsrapporten lyfter några orsaker till det sjunkande antalet 
besök och även andelen tjejer. Upplevd otrygghet i samhället är en 
sådan orsak. 
 
Liksom skrivelsens författare ser kulturförvaltningen att en ökad 
förståelse kring unga tjejers syn på trygghetsskapande åtgärder samt 
önskan om fritidsaktiviteter är av stor vikt i det fortsatta arbetet. 
 
Med det sagt finns det idag inte någon särskild studie som svarar på 
frågan om hur stor andel av nedgången som går att koppla till 
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upplevd otrygghet. Dock finns många studier, och stor erfarenhet, 
som visar vilka insatser som ökar antalet tjejer på fritidsgårdarna. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/700-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
fritidsgårdar 

 KUL 2024/700-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
Kulturnämnden 2024-04-23 om fritidsgårdar 
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§ 19 
Skrivelse om Ukrainian Culture Center  
Svar på skrivelse från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C) 
KUL 2024/701 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse inlämnad till kulturnämnden 2023-04-23 frågar Isabel 
Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) om vilken kontakt förvaltningen har haft med 
Ukrainian Culture Center och vilka signaler man har fått om deras 
vilja och drivkraft för att fortsätta driva verksamheten. 
 
I skrivelsen ställer Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz 
m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C) följande frågor: 

 Vilka kontakter har förvaltningen haft med Ukrainian 
Culture Center? 

 Vilka signaler har man fått om deras vilja och drivkraft att 
fortsätta driva centret? 

 
Kulturnämnden beviljade 4 mnkr i oktober 2022 till 
Beredskapslyftet för att etablera och driva ett temporärt ukrainskt 
kulturcenter KuN 2022-10-14 §5. I oktober 2023 beviljades 
Beredskapslyftet ytterligare 2 mnkr för att förlänga insatsen och 
driva kulturcentret i sex månader, KuN 2023-10-03 §12. 
 
Förvaltningen har kontinuerligt haft dialog med Beredskapslyftet. 
Beredskapslyftet har uttryckt önskemål om fortsatt finansiering från 
staden. Föreningen har informerats om att inga särskilda medel 
finns att söka. Beredskapslyftet har meddelat förvaltningen att det 
ukrainska kulturcentret har fått finansiering för sin verksamhet från 
maj till augusti genom ekonomisk hjälp från näringslivet, så att 
sommarens barnverksamhet och några av centrets aktiviteter kan 
genomföras. Beredskapslyftet planerar att ansöka om kulturstöd för 
höstens barnverksamhet. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/701-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Ukrainian Culture Center 

 KUL 2024/701-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
Kulturnämnden 2024-04-23 om Ukrainian Culture Center 
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§ 20 
Skrivelse om Kristinehovs malmgård  
Svar på skrivelse från Emelie Wassermann (SD) 
KUL 2024/531 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Emelie Wassermann (SD) har lämnat in en skrivelse till 
kulturnämnden om ett bygglovsärende gällande Kristinehovs 
malmgård. I skrivelsen ställs två frågor med anledning av 
Stadsmuseets remissvar i ärendet. 
Pågår diskussioner mellan kulturförvaltningen och Stockholms 
stadsmuseum för att försöka lösa ärende? 
Vilka andra lösningar föreslår Stockholms stadsmuseum för att 
säkerställa att allmänheten fortsatt kan få tillgång till de 
kulturhistoriska övre rummen? 
  
Inom Stockholms stad ansvarar stadsbyggnadsnämnden för 
planläggning, bygglov och rivningslov samt tillsyn. 
Kulturnämnden, genom Stadsmuseet, är remissinstans i bygglovs 
och detaljplaneärenden som kan förutses påverka eller förändra 
kulturhistoriskt värdefulla miljöer. Stadsmuseet har i sitt remissvar 
till stadsbyggnadskontoret avstyrkt åtgärden med hänvisning till 
Kristinehovs synnerligen stora kulturhistoriska värden och 
föreslagit att man utreder möjligheterna till invändig lösning för att 
uppfylla nödvändiga brandskyddskrav. 
  
Kulturförvaltningen har genom kulturstrategiska staben en dialog 
med hyresgästen på Kristinehovs malmgård. Kulturnämnden har 
inte rådighet i frågor om bygglov. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/531-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Kristinehovs Malmgård 
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 KUL 2024/531-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
Kulturnämnden 2024-03-26 om Kristinehovs malmgård 

 KUL 2024/531-3 Bilaga 2 Graniten 28, Kristinehovsgatan 4, 
Södermalm. Remissvar angående yttre ändringar, utrymning 
brand, KUL 2023/155, SBK 2022-18170-575. 
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§ 22 
Motion om judiskt liv i Stockholm (KS 2024/150)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/304 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har av kommunstyrelsen ombetts att besvara en 
remiss av en motion från Andrea Hedin (M) angående judiskt liv i 
Stockholm. Motionären betonar vikten av att staden är en aktiv part 
i förberedelserna och genomförandet av firandet av 250 år av 
judiskt liv i Sverige samt ger förslag på insatser för att säkra 
tryggheten och den fysiska säkerheten på platser som är av särskild 
vikt för judar i Stockholm. 
 
Kulturförvaltningen och stadsarkivet är i planeringsfasen av ett 
flertal insatser som ska genomföras i olika delar av staden under 
250-års-firandet. 
 
Genom kontakter med judiska organisationer i Stockholm har 
kulturförvaltningen fått information om att säkerhetsinsatser utgör 
en betydande kostnadspost för dem. Kulturförvaltningen anser 
därför att staden bör se över ytterligare behov för att garantera den 
fysiska säkerheten för judiska institutioner och individer. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
2) Niclas Peyron (L), Hanna Werner m.fl. (M) och Jonas Naddebo 
(C) föreslår att nämnden tillstyrker motionen, och anför därutöver 
följande: 
  

Under 2024 förbereds firandet av 250 år judiskt liv i Sverige, 
ett firande som kommer att ske under 2025. Tyvärr sker detta 
i en tid då antisemitismen växer i både Sverige och världen. 
Judiska föräldrar vittnar om rädsla för att deras barn ska bli 
måltavlor för hot och våld. Rädslan har lett fram till att få 
unga judar i dag vågar bära judiska symboler. Det är en 
utveckling som hela samhället behöver vara med och 
motverka – inte minst Stockholms stad. Stockholm ska vara 
en öppen, tolerant och medmänsklig stad där judiskt liv ska 
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kunna utvecklas i minst 250 år till. Öppenheten i samhället 
får aldrig tas för givet vilket är tydligt när anmälningarna om 
händelser med antisemitistiska motiv ökar. 
  
Förslaget till en nationell strategi för att stärka judiskt liv i 
Sverige konstaterar att kommunerna har en central roll i 
arbetet med den judiska minoriteten eftersom de ansvarar för 
verksamheter som är avgörande för ett stärkt judiskt liv, till 
exempel kultur, skola, modersmålsundervisning, äldreomsorg 
och trygghet. I dag arbetar kommunerna i lägre utsträckning 
med minoritetspolitik riktad mot den nationella minoriteten 
judar jämfört med de andra minoriteterna. 
Uppföljningsmyndigheterna har påtalat att judar får minst 
tillgång till sina minoritetsrättigheter på kommunal och 
regional nivå jämfört med andra nationella minoriteter och att 
den judiska minoriteten har sämre möjligheter till inflytande i 
frågor som är av betydelse i kommuner och regioner. 
  
Judiskt liv i Stockholm har starkt bidragit till den stad vi har 
idag och det är angeläget att vi bidrar till att bygga en grund 
för ytterligare 250 år av judiskt liv i Stockholm. Det 
försämrade omvärldsläget och den växande antisemitismen i 
samhället kräver att Stockholms stad höjer sina ambitioner 
kring uppmärksammandet av judiskt liv och därför bör 
motionen tillstyrkas. 
  
Kulturförvaltningen och stadsarkivet är som remissvaret 
uttrycker i planeringsfasen för ett flertal insatser som ska 
genomföras i olika delar av staden under 250-års-firandet. 
Moderaterna delar även bedömningen att staden behöver göra 
mer för att garantera den fysiska säkerheten för judiska 
institutioner och människor i samband med 250 års firandet. 
Vi vill heller inte stänga dörren för att flera av de samarbeten 
och samtal som nu inleds med Stockholms flera judiska 
institutioner kan fortsätta även efter 250-års firandet. Mer 
behöver göras för att uppmärksamma judiskt liv även 
framöver, något som Stockholms stad har en viktig roll i. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Emelie Wassermann 
(SD). 
  
Reservationer 
Niclas Peyron (L), Hanna Werner m.fl. (M) och Jonas Naddebo 
(C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 KUL 2024/304-2 (Godkänd - R 1) Motion angående judiskt 

liv i Stockholm. Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 KUL 2024/304-1 Följebrev Motion angående judiskt liv i 

Stockholm, KS 2024/150. Remisstid 2024-08-01 
 KUL 2024/304-1.1 Motion angående judiskt liv i Stockholm 
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§ 23 
Motion om deltagande i konstfestivalen Wallstreet (KS 
2024/74)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/413 
 

Beslut  
Kulturnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har av kommunstyrelsen ombetts att besvara en 
remiss på en motion från Jonas Naddebo (C) om att delta i 
Wallstreet 2025. Motionären föreslår att Stockholm stad ska delta 
som huvudpartner i Wallstreet Sverige 2025. 
 
Stockholm konst gör återkommande en rad tillfälliga konstverk och 
konsthändelser i egen regi, som exempelvis inom Levande 
Stockholm, Nobel Week Lights och egna tillfälliga projekt. I och 
med detta har Stockholms stad redan en upparbetad verksamhet för 
att synliggöra konsten i Stockholm. 
 
Att medverka i Wallstreet Sweden skulle kräva en stor ekonomisk 
insats. Att medverka i en festival som staden inte har rådighet över 
kan också innebära att Stockholms stad blir sammankopplade med 
konsthändelser eller opinionsbildande aktiviteter som staden inte 
står bakom. 
 
Kulturförvaltningen bedömer att en tillfällig satsning på 
konsthändelser i samma omfattning som satsningen på Wallstreet, 
men som staden har full rådighet över, skulle kunna åstadkomma 
mer än ett deltagande i festivalen Wallstreet. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Niclas Peyron (L), Hanna Werner m.fl. (M) och 
Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden i huvudsak bifaller 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 
  

Det är en stor besvikelse att läsa kulturförvaltningens svar på 
motionen om deltagande i konstfestivalen Wallstreet. 
Sammanfattningsvis skriver förvaltningen att ett deltagande 
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är dyrt, svårt och inställningen är att man gör det bättre själv. 
Det förvånar säkert inte någon att vänsterstyret inte har några 
ambitioner att inkludera fler i arbetet som vill bidra med ny 
och tillfällig konst i stadsmiljön. Dessutom slår man in öppna 
dörrar och konstaterar att den konstnärliga friheten och 
armlängds avstånd måste vara ett fundament för en festival 
om offentlig konst. Något som självklart var grundläggande 
för Wallstreet Stockholm 2022. 
  
Svaret på motionen ger oss också en förenklad utvärdering av 
2022 års deltagande. För oss som på nära håll följde 
förvaltningens arbete kunde konstatera att det fanns 
svårigheter att öppna upp processerna och att vara en 
intermediär för att få konsten på plats. Att förvaltningen inte 
ser möjligheter att fler engagerar sig i konsten och bidrar är 
sorgligt. Stadens egen ekonomiska insats kan mångfaldigas 
flera gånger om. Förvaltningens svar är en återgång till gamla 
dagars kulturpolitik där staden själv är bäste dräng, 
Fastighetsägare som vill bidra med konst, levandegöra 
stadsmiljön och skapa arbetstillfällen för konstnärer, vittnar 
om hur svårt det är att få tillstånd att sätta upp konstverk i 
Stockholm. Under paraplyet Wallstreet var det helt plötsligt 
möjligt, detta borde man verkligen jobba vidare med för att 
fler förvaltningar ska förstå värdet av konsten och vad de kan 
bidra till det istället för att bromsa eller rutinmässigt säga nej.  
  
Centerpartiet anser att staden ska vara möjliggörare. Här har 
man möjligheten att vara möjliggörare för att fler ska vilja 
göra mer. Idén med Wallstreet är just att verka i 
skärningspunkten mellan kulturskapare, staden och 
näringslivet. Många vill vara med och bidra till mer konst i 
stadsrummet och stadens roll ska inte begränsas till vad 
skattepengarna som satsas på kultur räcker till. Det är tråkigt 
att se hur ideologiska låsningar gör att ambitionerna minskar 
under vänsterstyret. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förslag från Torun 
Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-Wester 
(MP), Niclas Peyron (L), Hanna Werner m.fl. (M) och Emelie 
Wassermann (SD). 
  
Reservationer 
Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 KUL 2024/413-2 (Godkänd - R 1) Motion om deltagande i 

konstfestivalen Wall Street. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 

 KUL 2024/413-1 Följebrev Motion om deltagande i 
konstfestivalen Wallstreet, KS 2024/74. Remisstid 2024-08-
27 

 KUL 2024/413-1.1 Motion om deltagande i konstfestivalen 
Wallstreet 
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§ 24 
Motion om Matmarknad Stockholm – Mat är kultur (KS 
2024/410)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/642 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningen tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen har ombetts besvara en remiss av motion av 
Gabriel Kroon m.fl. (SD) om Matmarknad Stockholm – Mat är 
kultur. I motionen föreslås att trafiknämnden i samverkan med 
kulturnämnden samt relevant stadsdel får i uppdrag att skapa en 
permanent matmarknad på ett av stadens centrala områden. 
 
Kulturförvaltningen yttrar sig i huvudsak i frågan gällande 
Kungsträdgården. Förvaltningen ställer sig positiv till 
matmarknader generellt. Dock finns det vissa juridiska utmaningar 
som gör att förvaltningen ställer sig tveksam till att arrangemanget 
sker i stadens regi. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/642-2 (Godkänd - R 1) Motion om matmarknad. 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 KUL 2024/642-1.1 Motion om Matmarknad Stockholm - 
Mat är kultur 

 KUL 2024/642-1 Följebrev Motion om Matmarknad 
Stockholm - Mat är kultur, KS 2024/410 
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§ 25 
Information och övriga frågor  
Roger Ticoalu, avdelningschef för evenemangsavdelningen, 
berättade om sommarplatser och samarbetet med trafikkontoret om 
bilfritt Sveavägen under fyra helger i sommar. 
  
Stefan Hagdahl, enhetschef för Stockholm konst, berättade om 
sommarkonsten inom ramen för Levande Stockholm. 
  
Jonas Naddebo (C) ställde en fråga om Region Stockholms 
ordförandebeslut att återkräva och dra in stöd till studieförbundet 
Ibn Rushd påverkar Stockholms stads stöd till Ibn Rushd. Patrik 
Liljegren, avdelningschef för kulturstrategiska staben, berättade om 
hur kulturförvaltningen följer upp nämndens stöd till Ibn Rushd. 
  
Patrik Liljegren berättade om två kommande studiebesök, dels en 
dagstur till stadens samlingslokaler den 22 oktober, och dels ett 
besök på filminspelning i Film Stockholms regi. Nämnden kommer 
att få en separat inbjudan till dessa studiebesök. 
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